一、院系所組:商學院 國際貿易學系 碩士班

二、授予學位:商學碩士

三、適用年度:114學年度起入學新生適用;113學年度(含)以前入學者得選擇適用

四、最低畢業學分數:30學分

五、承認商學院內他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目

科目代號	科 目 名 稱	學分數	時數	備註(說明)
0125	研究方法	3	3	
E367	國際行銷理論	3	3	
E632	碩:國際企業管理	3	3	A. S.
F878	經 <mark>營倫理</mark> 研討	2	2	
K570	國際貿易與金融理論	3	3	
	合計	14	14	

七、基礎學科(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須補修底下之 基礎學科,曾修過基礎學科者,入學後得予免補修

	科目名稱	學分數	時數	備註
1	統計學	2	學2時	統計學得以相關科目抵免。
2	國際貿易相關科目	250	Z T2 RE	經濟學、行銷學等,得以相關科 目擇一抵免。
	合計	4	4	

八、申請學位論文考試規定

- 1.依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
- 2.英文檢定規定:須達 TOEIC 640 分以上、托福 520 分以上或其他相對檢定成績之 英檢標準,方可申請畢業。

九、備註:無。

Requirements Check Form for Master's Degree,

Chinese Culture University

- 1. Academic Institute: Masters Program, Department of International Trade, College of Business
- 2. Degree: Master of Science
- 3. Appropriate year: For 2025 academic year entrance; 2024 academic year entrance or earlier may choose to apply these regulations.
- 4. Minimum credit hours for graduation: 30 credit hours
- 5. Transferable graduate credits from other departments in college of Business (Domestic or Overseas): no more than 8 credit hours
- 6. Required Courses

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
0125	Research Methods	3	3	
E367	Theories of International Marketing	3	3	
E632	Graduate Course: International Business Management	3	3	
F878	Seminar on Business Ethics	2	2	
K570	Theories of International Trade and Finance	3	3	
	Total Credit Hours	14	14	

	Course	Credits	Hours	Remarks
1	Statistics	2	2	Statistics may be waived with equivalent coursework
2	Courses Related to International Trade	2	2	Either Economics or Marketing may be waived with the completion of one equivalent course.
	Total Credit Hours	4	4	

- 8. Provisions relating to the Thesis Examination
 - (1) Based on the Regulations of Thesis Examination for Master and Ph.D. Degree of PCCU.
 - (2) Fulfill the English requirement for master degree: Achieve a TOEIC score of 640 or above, a TOEFL score of 520 or above, or an equivalent score on a similar test.
- 9. Remarks: None.

一、院系所組:商學院 國際貿易學系 碩士班

二、授予學位:商學碩士

三、適用年度:108 學年度起入學新生適用 (107 學年度(含)以前入學者得選擇

適用)(108.5.8 校課程 & 5.15 教務會議通過)

四、最低畢業學分數:36學分

五、承認商學院內他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目

科目代號	科 目 名 稱	學分數	時 數	備註(說明)
0125	研究方法	3	3	
E367	國際行銷理論	3	3	
E632	碩:國際企業管理	E 3	3	(院共同必修)
F878	經營倫理研討	2	2	(院共同必修)
i186	量化分析	3	3	
K570	國際貿易與金融理論	3	3	
K571	國貿 <mark>貿易實務專題研討</mark>	3	3	
	合善公計	20	20	

七、基礎學科(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須補修底下之基礎學科,曾修過基礎學科者,入學後得予免補修)

		30000		
	科目名稱	學分數	時 數	備 註
1	統計學	2	2	統計學得以相關科目抵免。
2	國際貿易相關科目	2	2	經濟學、行銷學等,得以相關 科目擇一抵免。
	合計	4	4	

八、申請學位論文考試規定

- 1.依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
- 2.英文檢定規定:須達 TOEIC 640 分以上、托福 520 分以上或其他相對檢 定成績之英檢標準,方可申請畢業。

九、備註:無。

Requirements Check Form for Master's Degree,

Chinese Culture University

- 1. Academic Institute: Masters Program, Department of International Trade, College of Business
- 2. Degree: Master of Science
- 3. Appropriate year: For 2019 academic year entrance; 2018 academic year entrance or earlier may choose to apply these regulations.
- 4. Minimum credit hours for graduation: 36 credit hours
- 5. Transferable graduate credits from other departments in college of Business (Domestic or Overseas): no more than 8 credit hours
- 6. Required Courses

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
0125	Research Methods	3	3	
E367	Theories of International Marketing	3	3	
E632	Graduate Course: International Business Management	3	3	(College-wide Required Course)
F878	Seminar on Business Ethics	2	2	(College-wide Required Course)
i186	Quantitative Analysis	3	3	
K570	Theories of International Trade and Finance	3	3	
K571	Seminar on International Trade Practices	3	3	
	Total Credit Hours	20	20	

	Course	Credits	Hours	Remarks
1	Statistics	2	2	Statistics may be waived with equivalent coursework
2	Courses Related to International Trade	2	2	Either Economics or Marketing may be waived with the completion of one equivalent course.
	Total Credit Hours	4	4	

- 8. Provisions relating to the Thesis Examination
 - (1) Based on the Regulations of Thesis Examination for Master and Ph.D. Degree of PCCU.
 - (2) Fulfill the English requirement for master degree: Achieve a TOEIC score of

640 or above, a TOEFL score of 520 or above, or an equivalent score on a similar test.

9. Remarks: None



一、院系所組:商學院 國際貿易學系 碩士班

二、授予學位:商學碩士

三、適用年度:107學年度入學新生適用;106學年度(含)以前入學者得選擇適用(106學年度第1學期106.11.8校課程委員會議、106.11.22教務會議通過)

四、最低畢業學分數:36學分

五、承認商學院內他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目

科目代號	科	目	名	稱	學分數	時數		備	註	(說	明)
0125	研究方	法			3	3							
0345	多變量	分析			2	2							
D137	時間數	列分析		文	12	2							
3094	國際貿	易理論	1831		3	3							
E367	國際行	銷理論			3	3							
E368	國際金	融理論			3	3							
F878	經營倫	理研討	-	E	2	2		(B	完共	同少	必修	(۶)	
E632	碩:國	際企業	管理		3	3		(B	完共	同少	必修	})	
	合		計	學	21	21	9						

七、基礎學科(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須補修底下之基礎學科,曾修過基礎學科者,入學後得予免補修)

	科目名稱	學分數	時數	備註
1	統計學	2	2	統計學得以相關科目抵免。
2	國際貿易相關科目	3	3	經濟學、行銷學、國際貿易實 務、兩岸經貿市場分析等,得 以相關科目擇一抵免。
	合計	5	5	

八、申請學位論文考試規定

- 1.依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
- 2.英文檢定規定:須達 TOEIC640 分以上、托福 520 分以上或其他相對檢 定成績之英檢標準,方可申請畢業。

九、備註:

Requirements Check Form for Master's Degree, Chinese Culture University

- 1. Academic Institute: Masters Program, Department of International Trade, College of Business
- 2. Degree: Master of Science
- 3. Appropriate year: For 2018 academic year entrance; 2017 academic year entrance or earlier may choose to apply these regulations.
- 4. Minimum credit hours for graduation: 36 credit hours
- 5. Transferable graduate credits from other departments in college of Business (Domestic or Overseas): no more than 8 credit hours
- 6. Required Courses

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
0125	Research Methods	3	3	
0345	Multivariate Analysis	2	2	
D137	Time Series Analysis	2	2	
3094	Theories of International Trade	3	3	
E367	Theories of International Marketing	3	3	
E368	Theories of International Finance	3	3	
F878	Seminar on Business Ethics	2	22	(College-wide Required Course)
E632	Graduate Course: International Business Management	3	3	(College-wide Required Course)
	Total Credit Hours	21	21	

	Course	Credits	Hours	Remarks
1	Statistics	2	2	Statistics may be waived with equivalent coursework
2	Courses Related to International Trade	3	3	Students may waive one of the following courses, which are Economics, Marketing, International Trade Practices, or Cross-Strait Economic and Trade Market Analysis, with an equivalent course.
	Total Credit Hours	5	5	

- 8. Provisions relating to the Thesis Examination
 - (1) Based on the Regulations of Thesis Examination for Master and Ph.D. Degree of PCCU.
 - (2) Fulfill the English requirement for master degree: Achieve a TOEIC score of 640 or above, a TOEFL score of 520 or above, or an equivalent score on a similar test.
- 9. Remarks: None



一、院系所組:商學院 國際貿易學系 碩士班

二、授予學位:商學碩士

三、適用年度: 106 學年度入學新生適用(105 學年第 1 學期 105.11.2 校課及 105.11.16 教務會議通過)

四、最低畢業學分數:36學分

五、承認商學院內他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目

科目代號	科	目	名	稱	學分數	時 數	備註(說明)
0125	研究方	法			3	3	
0345	多變量	分析			2	2	
D137	時間數	列分析		义	1 C2	2	
3094	國際貿	易理論	152		3	3	
E367	國際行	銷理論			3	3	
E368	國際金	融理論			3	3	
F878	經營倫	理研討		-	2	2	(院共同必修)
E632	碩:國	際企業	管理		3	3	(院共同必修)
	Źi	4	計	素	21	21	

七、基礎學科(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須補修底下之基礎學科,曾修過基礎學科者,入學後得予免補修)

	科目名稱	學分數	時數	備註(說明)
1	經濟學	6	6	經濟學得以相關科目抵免。
2	統計學	3	3	統計學得以相關科目抵免。
3	國貿實務	3	3	國際貿易實務、行銷學、兩岸經 貿市場分析,三擇一得以認抵國 貿實務學分
	合 計	12	12	抵免之科目須修習及格(60 分以 上)方准抵免。

八、申請學位論文考試規定

- 1.依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
- 2. 畢業修業規定
 - (1) 碩士班專業必修 21 學分(含院共同必修 5 學分)、選修 15 學分,畢

業總學分36學分。

- (2)「兩大模組課程」須選取一個主修模組,該模組至少須修畢10學分。
- (3) 英文檢定規定:須達 TOEIC700 分以上或其他相對檢定成績之英 檢標準,方可申請畢業。
- (4) 其他規定:畢業前需於學術期刊或學術研討會發表文章一篇。
- (5)本所學生至少須參與專題演講或研討會或參訪或實習或校內外競 賽六次(含)以上;

各項非正式課程參與情況登錄於全人學習護照。



Requirements Check Form for Master's Degree, Chinese Culture University

- 1. Academic Institute: Masters Program, Department of International Trade, College of Business
- 2. Degree: Master of Science
- 3. Appropriate year: For 2017 academic year entrance
- 4. Minimum credit hours for graduation: 36 credit hours
- 5. Transferable graduate credits from other departments in college of Business (Domestic or Overseas): no more than 8 credit hours
- 6. Required Courses

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
0125	Research Methods	3	3	
0345	Multivariate Analysis	2	2	
D137	Time Series Analysis	2	2	
3094	Theories of International Trade	3	3	<u> </u>
E367	Theories of International Marketing	3	3	
E368	Theories of International Finance	3	3	
F878	Seminar on Business Ethics	2	2	(College-wide Required Course)
E632	Graduate Course: International Business Management	3	3	(College-wide Required Course)
	Total Credit Hours	21	21	

	Course	Credits	Hours	Remarks
1	Economics	6	6	Economics may be waived with equivalent coursework
2	Statistics	3	3	Statistics may be waived with equivalent coursework
3	International Trade Practices	3	3	Students may choose one of the following courses, which are International Trade Practices, Marketing, or Cross-Strait Economic and Trade Market Analysis, to be recognized as

			equivalent credits for International Trade Practices.
Total Credit Hours	12	12	Courses to be waived must have been completed with a grade of 60 or higher to qualify for credit transfer.

8. Provisions relating to the Thesis Examination

(1) Based on the Regulations of Thesis Examination for Master and Ph.D. Degree of PCCU.

(2) Graduation Requirements

- a. Master's students are required to complete 21 credits of compulsory courses (including 5 college-wide required credits) and 15 elective credits, totaling 36 credits for graduation.
- b. Under the "Two-Module Curriculum System," students must select one major module and complete at least 10 credits within that module.
- c. English Proficiency Requirement: Students must achieve a TOEIC score of 700 or above, or an equivalent level in other recognized English proficiency tests, to apply for graduation.
- d. Other Requirements: Before graduation, students must publish at least one paper in an academic journal or present it at an academic conference.
- e. Each student must participate in at least six (6) academic activities, such as special lectures, seminars, field trips, internships, or on- or off-campus competitions.
- f. All such non-formal learning activities should be recorded in the Holistic Education Passport.

一、院系所組:商學院 國際貿易學系 碩士班

二、授予學位:商學碩士

三、適用年度:103-105 學年度入學新生適用(103.11.19 103 學年度第1 學期

教務會議通過)

四、最低畢業學分數:36學分

五、承認商學院內他所(含國內、外)學分數:8學分

六、必修科目

科目代號	科 目 名 稱	學分數 時 數	備註 (說明)
0125	研究方法	3 3	研一上
0345	多變量分析	2 2	研一上
D137	時間數列分析	2 2	研一下
3094	國際貿易理論	3 3	研一上
E367	國際行銷理論	3 3	研一上
E368	國際金融理論	3 3	研一下
F878	經 <mark>營倫理研討</mark>	2 2	(院共同必修)
E632	碩 <mark>:國際企業管理</mark>	3 2 3	(院共同必修)
	合計	21 21	

七、基礎學科(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者,入學後須補修底下之基 礎學科)

	科	目	名	稱	學分數	時 數	備 註 (說 明)
1	經濟學				6	6	經濟學得以相關科目抵免。
2	會計學				3	3	會計學得以相關科目抵免。
3	統計學				3	3	統計學得以相關科目抵免。
4	管理學				3	3	管理學得以相關科目抵免。
	合		計		15	15	抵免之科目須修習及格(60分 以上)方准抵免。

八、申請學位論文考試規定

1.依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。

- 2.英文檢定規定:須達 TOEIC640 分以上、托福 520 分以上或其他相對檢 定成績之英檢標準,方可申請畢業。
- 3.其他規定:畢業前需投稿學術期刊或參加學術研討會發表文章一篇。

九、備註:無



Requirements Check Form for Master's Degree, Chinese Culture University

- 1. Academic Institute: Masters Program, Department of International Trade, College of Business
- 2. Degree: Master of Science
- 3. Appropriate year: For 2014 to 2016 academic year entrance
- 4. Minimum credit hours for graduation: 36 credit hours
- 5. Transferable graduate credits from other departments in college of Business (Domestic or Overseas): no more than 8 credit hours
- 6. Required Courses

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
0125	Research Methods	3	3	1st semester, 1st Year
0345	Multivariate Analysis	2	2	1st semester, 1st Year
D137	Time Series Analysis	2	2	2 nd semester, 1 st Year
3094	Th <mark>eo</mark> ries <mark>of</mark> International Trade	3	3	1st semester, 1st Year
E367	Theories of International Marketing	3	3	1st semester, 1st Year
E368	Theories of International Finance	3 4	3	2 nd semester, 1 st Year
F878	Seminar on Business Ethics	2	2	(College-wide Required Course)
E632	Graduate Course: International Business Management	IRE 3	3	(College-wide Required Course)
	Total Credit Hours	21	21	

	Course	Credits	Hours	Remarks
1	Economics	6	6	Economics may be waived with equivalent coursework.
2	Accounting	3	3	Accounting may be waived with equivalent coursework.
3	Statistics	3	3	Statistics may be waived with equivalent coursework.
4	Management	3	3	Management may be waived

			with equivalent coursework.
Total Credit Hours	15	15	Courses to be waived must have been completed with a grade of 60 or higher to qualify for credit transfer.

8. Provisions relating to the Thesis Examination

- (1) Based on the Regulations of Thesis Examination for Master and Ph.D. Degree of PCCU.
- (2) Fulfill the English requirement for master degree: Achieve a TOEIC score of 640 or above, a TOEFL score of 520 or above, or an equivalent score on a similar test.
- (3) Other Requirements: Before graduation, students must publish at least one paper in an academic journal or present it at an academic conference.



